
Statutární město Ostrava 
městský obvod Moravská Ostrava a Přívoz 
komise pro otevřenou radnici a MA21 

 

 

Zápis 

 

Č. j.: MOaP/083620/24/RMOb_KOR 

 

Zápis  

průběhu 10. jednání komise pro otevřenou radnici a MA21  

konaného dne 30.10.2024 

 

Pořadové číslo jednání: 10 

Místo konání: zasedací místnost č. 444, ÚMOb MOaP, nám. Dr. E. Beneše 555/6, 

729 29 Ostrava 

Předsedající:   Ing. Jaroslav Ambrož 

Přítomno: 8 členů komise  

Další přítomní: Mgr. Anna Štěrbová 

Omluveni: Ing. Rostislav Řeha, Vladimír Redl 

Neomluveni:   - 

Zahájení:   16:00 hodin 

Ukončení:   16:40 hodin 

Zapisovatel:   Petra Karlová, administrátor komise 

 

Program jednání komise: 

1. Zahájení a odsouhlasení programu 

2. Participativní rozpočet Náš obvod – aktuální informace 

3. Projekt Sousedství – aktuální informace  

4. Různé 

5. Závěr 

 
 

1. Zahájení 

 

Ing. Ambrož, místopředseda komise, přivítal přítomné hosty a členy komise a konstatoval, 

že komise je usnášeníschopná.  

Ing. Ambrož, místopředseda komise, informoval členy komise o zaslaném vnitřním předpise – 

ZAS 2024-05 Zásady pro poskytování dotací a peněžitých darů z rozpočtu statutárního města 

Ostravy, městského obvodu Moravská Ostrava a Přívoz, a požádal přítomné členy o podpis 

na formulář k seznámení s tímto předpisem. 
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Ing. Ambrož, místopředseda komise, informoval o programu, který obdrželi všichni členové 

komise. Požádal přítomné, aby se vyjádřili, zda mají k programu nějaké připomínky, 

případně návrhy k doplnění. Následně dal hlasovat o návrhu programu ve znění, ve kterém 

byl zaslán. Program jednání byl jednohlasně schválen všemi přítomnými členy komise. 

Hlasovalo pro 8, proti 0, zdržel/lo se 0 hlasování. 

 

2. Participativní rozpočet Náš obvod – aktuální informace 

 

Participativní rozpočet pro rok 2023 

Mgr. Štěrbová, projektová manažerka, informovala o aktuálním vývoji projektu volnočasové 

zóny ve vítězné lokalitě na ul. Jílová. Pro realizaci projektu byla vysoutěžena firma SAPEKOR, 

s.r.o. V současné době probíhá řešení administrativních náležitostí. 

Participativní rozpočet pro rok 2024 

Mgr. Štěrbová, projektová manažerka, informovala, že Ostravská univerzita aktuálně 

zpracovává studii možnosti využití vítězné lokality dětské hřiště Mánesova, kde je záměrem 

revitalizace dětského hřiště. Bylo dokončeno pozorování a rozhovory s uživateli, připravuje 

se dotazníkové šetření pro obyvatele v okolí lokality. Termín pro zpracování studie 

je do března roku 2025.  

Participativní rozpočet pro rok 2025 

Pravidla pro participativní rozpočet na nadcházející rok budou předmětem dalšího jednání 

komise. 

Ing. Ambrož, místopředseda komise, vznesl dotaz, zda již byly zaznamenány nějaké podněty 

na vylepšení nebo změnu v rámci realizace participativního rozpočtu. Mgr. Štěrbová, 

projektová manažerka, odpověděla, že prozatím žádné návrhy či námitky podány nebyly. 

Ing. Ambrož, místopředseda komise, vznesl dotaz na komunikaci a spolupráci napříč 

jednotlivými městskými obvody, které rovněž participativní rozpočet realizují. Mgr. Štěrbová, 

projektová manažerka, odpověděla, že kontakt je udržován převážně s městským obvodem 

Ostrava – Jih a městským obvodem Ostrava – Poruba, který má obdobný koncept 

participativního rozpočtu. Místo lokalit je hlasováno o tzv. sousedských dvorech. Do hlasování 

však postoupí pouze tři návrhy, u kterých je vyhlášena a vypracována architektonická soutěž. 

Koordinátoři participativních rozpočtů v rámci celé České republiky se rovněž každoročně 

schází za účelem zkvalitnění participativního rozpočtu. I přes smysluplný koncept 

participativního rozpočtu je napříč republikou možno stanovit hlavní problém, který je třeba 

řešit, a tím je nízký zájem veřejnosti. 

 

3. Projekt Sousedství – aktuální informace 

 

Mgr. Štěrbová, projektová manažerka, informovala že druhá podzimní vlna pro podání návrhů 

je u konce. Pro pilotní ročník tohoto projektu byla vyčleněna částka 100 tis. Kč 

(50% vyhrazeno z rozpočtu městského obvodu, 50% spolufinancováno z rozpočtu Statutárního 

města Ostravy). Celkem bylo podáno pět žádostí (v podzimní vlně tři). Jednalo se o různé 
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komunitní akce k obnově sousedských vztahů a společného soužití, jejichž součástí bývají 

diskuzní kroužky, společný úklid veřejných prostor, soutěže, grilování apod. Na další rok 

je tato aktivita ponechána v návrhu rozpočtu s částkou 100 tis. Kč. Rozhodnuto bude v rámci 

schvalování rozpočtu zastupitelstvem městského obvodu. Pilotní projekt byl situován 

do lokality sídliště Šalamouna a Fifejdy. Pokud bude schválen na další rok, proběhne 

aktualizace podmínek, kdy by byl rozšířen na celý městský obvod. 

Ing. Ambrož, místopředseda komise, vznesl dotaz na případné překážky, které mohly 

vzniknout v rámci realizace. Mgr. Štěrbová, projektová manažerka, odpověděla, 

že administrativa nebyla náročná a v případě potřeby byla všem žadatelům k dispozici. 

Mírně problematickou byla logistická stránka realizace projektu (např. zajištění převozu 

občerstvení apod.). 

 

4. Různé  

 

MA21 

Mgr. Štěrbová, projektová manažerka sdělila, že od posledních zpráv k vývoji MA21, 

které byly podány na posledním jednání komise, prozatím neobdržela žádné další aktuální 

informace. Městský obvod v činnostech MA21 pokračuje i nadále. Na jaře byl střediskem 

volného času (ul. Ostrčilova) zajištěn výukový program „Naše planeta a my“ 

na MŠ Šafaříkova, jehož obsahem bylo naučit děti, jak třídit odpad a jak se obecně chovat 

ekologicky k životnímu prostředí. Po posouzení bude program rozšířen mezi další mateřské 

školy městského obvodu. V rámci spolupráce s odborem sociálních věcí bylo rovněž zajištěno 

cvičení pro seniory v DPS Gajdošova, které probíhá až do prosince letošního roku. Akce Den 

zdraví byla z důvodu povodní zrušena, ale je plánována na další rok. 

Strategický plán 

Mgr. Štěrbová, projektová manažerka, informovala, že akční plán na rok 2024-2025 

byl schválen na zářijovém zasedání zastupitelstva městského obvodu. V současné době probíhá 

úprava strategického plánu fajnOVA CENTRUM, kdy by měla být hlavní část strategického 

plánu stručnější a obsahovala pouze základní informace tak, aby dokument čtivější 

a přehlednější. Ostatní informace nebudou vyjmuty, pouze se přesunou do jednotlivých příloh 

strategického plánu. 

Adoptuj plácek 

Bc. Brabec, člen komise, vznesl dotaz na záměr pronájmu předzahrádek. Mgr. Štěrbová, 

projektová manažerka, odpověděla, že na dalším jednání rady bude předložen návrh 

na schválení spuštění pilotního ročníku projektu Adoptuj plácek. K administrativnímu řešení 

projektu se scházeli zástupci odboru strategického rozvoje, školství a volnočasových aktivit, 

odboru majetku (problematika smluv), odboru investic a místního hospodářství (problematika 

zeleně) a právník úřadu. Cílem projektu je „adopce“ pozemků svěřených do správy městského 

obvodu v okolí bytových a rodinných domů, tzv. předzahrádek, formou smlouvy o výpůjčce 

na dobu určitou dvou let. Pronajatý pozemek bude možno využít k výsadbě okrasných rostlin. 

V případě schválení spuštění projektu, bude podpořeno pět žádostí.  
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Aplikace pro veřejnost 

Ing. Horváth, člen komise, vznesl požadavek, aby na dalším jednání komise byly podány 

aktuální informace o vývoji, počtu uživatelů a nákladech na provoz aplikací vytvořených 

za účelem komunikace a poskytování informací veřejnosti – Mobilní rozhlas, čistáOVA atd. 
 

 

 

5. Závěr 

 

Ing. Ambrož, místopředseda komise, ukončil jednání komise a poděkoval všem přítomným 

za účast. O termínu dalšího jednání komise budou členové komise informováni prostřednictvím 

e-mailu. 

 
 

 

 

 

___________________     ___________________  

Ing. Jaroslav Ambrož      Petra Karlová 

místopředseda komise     administrátor komise 

dne 04.11.2024      dne 04.11.2024 

 

 

 

Přílohy 

Prezenční listina 


